

CL/205/14(h)-R.1

المجلس الحاكم

16 تشرين الأول / أكتوبر 2019

بند 14

أنشطة اللجان والهيئات الأخرى

(ح) (h) منتدى البرلمانين الشباب في الاتحاد البرلماني الدولي

المقرر: السيد م. بوبا (سورينام)

اجتمع منتدى البرلمانين الشباب يوم الاثنين 14 تشرين الأول/أكتوبر، وحضر ما مجموعه 85 من البرلمانين الشباب، 38% منهم من النساء، وترأس الاجتماع رئيس المنتدى السيد م. بوبا (سورينام).

بدأ الاجتماع بتعليقات تمهيدية من رئيس الاتحاد البرلماني الدولي والأمين العام، اللذين صرحا بأن الشباب ليسوا مستقبلاً للاتحاد البرلماني الدولي فحسب، بل حاضره أيضاً. واعترافاً بنجاح حركة شباب الاتحاد البرلماني الدولي منذ إنشائها وبعد قرار الاتحاد البرلماني الدولي لعام 2010 بشأن مشاركة الشباب في العملية الديمقراطية، فقد دعا كلاهما إلى تكثيف الجهود لتعزيز قوة الشباب في ضوء الذكرى العاشرة للقرار في عام 2020.

وقد قام البرلمانيون الشباب بتقييم مشاركة الشباب في الجمعية العامة 141، وأشاروا إلى أن 20.4% من المسجلين لحضور الجمعية كانوا من البرلمانين الشباب. وعلى الرغم من أن ذلك كان أعلى قليلاً من نسبة الجمعية الأخيرة، إلا أن هناك حاجة إلى عدد أكبر من الشباب والشابات في جميع الوفود للوصول إلى الحد الأدنى المستهدف وهو 25% من المندوبين الشباب في جمعيات الاتحاد البرلماني الدولي. وانتخب المنتدى السيدة ر. نيخيل خادسي (الهند) كعضو جديد في مجلس الإدارة.

وعند الإبلاغ عن تحديثات البلدان، قام البرلمانون الشباب بتقييم التدابير الإيجابية المتخذة في جميع أنحاء العالم لتعزيز مشاركة الشباب. وشمل ذلك إنشاء مؤتمرات حزبية جديدة للبرلمانيين الشباب في عدد من البرلمانات، وخفض الأعمار للتصويت والترشح للمناصب، وإدخال أحكام قانونية للحد من تمويل الحملات الانتخابية، وتهيئة الميدان للشباب في بعض البلدان.

وناقش المشاركون، من منظور الشباب، موضوع النقاش العام للجمعية 141 حول تعزيز القانون الدولي. ودعوا إلى زيادة استجابة الشباب في الجهود المبذولة لدعم القانون الدولي وحقوق الإنسان. كما ناقشوا التغطية الصحية الشاملة في ضوء القرار قيد النظر في الجمعية 141. وتبادلوا الخبرات حول كيفية معالجة القضايا الصحية ذات الصلة بالشباب في السعي لتحقيق التغطية الصحية الشاملة تحضيراً للجمعية 142، عين المنتدى السيد وليد الطبطبائي (دولة الكويت)، والسيدة م. تيندربيوغو (بوركينافاسو) لإعداد تقارير يقدم فيها الشباب لمحة عامة حول مواضيع مشاريع القرارات المستقبلية، على التوالي بشأن الاستراتيجيات البرلمانية لتعزيز السلام والأمن ضد التهديدات والصراعات الناجمة عن الكوارث ذات الصلة بالمناخ وعواقبها، وتعميم الرقمنة، والاقتصاد الدائري لتحقيق أهداف التنمية المستدامة، لا سيما أنماط الاستهلاك والإنتاج المسؤول.

وتقيماً للأنشطة الأخيرة لتمكين الشباب في الاتحاد البرلماني الدولي، فقد أثنى البرلمانون الشباب على مراكز التدريب الجديدة ومقهى التوجيه الذي انعقد خلال المؤتمر العالمي السادس للبرلمانيين الشباب في باراغواي في أيلول/سبتمبر الماضي، ودعوا إلى الاستمرار بذلك على الصعيدين العالمي والوطني. واستشرافاً للمستقبل، فقد رحبوا بالأبناء التي تفيد بأن مؤتمر الاتحاد البرلماني الدولي القادم للبرلمانيين الشباب سيعقد في جورجيا في أواخر ربيع عام 2020.

وعقد المنتدى جلسة خاصة بشأن ما جعل سياسات الشباب جيدة، وتم التركيز على أهمية المشاركة الحقيقية للشباب في جميع مراحل دورة السياسات، بما في ذلك التصميم والتنفيذ والرصد والتقييم.

وقد اجتمع مجلس إدارة المنتدى في 14 تشرين الأول/أكتوبر، وناقش أعضاؤه الخطط المستقبلية. واتفقوا على أن يركز موضوع المؤتمر العالمي السابع للبرلمانيين الشباب على تبادل الخبرات في سياسات الشباب. كما اتفقوا على اغتنام فرصة المؤتمر للاحتفال بـ 25+ واستكشاف أفضل الوسائل للجيل الشاب من البرلمانيين للمساهمة في تعزيز المساواة بين



الجنسين وتمكين الشباب. وعلاوة على ذلك، سيناقد أعضاء مجلس الإدارة التخطيط لدعم البرلمان في بلوغ أهداف مشاركة الشباب التي اعتمدها المنتدى مؤخراً. وقد استكشفوا طرقاً لاستخدام شبكات التواصل الاجتماعي بشكل أفضل للتواصل على نطاق أوسع بين البرلمانين الشباب والشباب.





141st IPU Assembly

Belgrade (Serbia)
13-17 October 2019



Governing Council
Item 14

CL/205/14(h)-R.1
16 October 2019

Activities of committees and other bodies

(h) Forum of Young Parliamentarians of the IPU

Rapporteur: Mr. M. Bouva (Suriname)

The Forum of Young Parliamentarians met on Monday, 14 October. A total of 85 young parliamentarians attended, 38 per cent of whom were women. The meeting was presided over by the President of the Forum, Mr. M. Bouva (Suriname).

The meeting began with introductory comments from the IPU President and Secretary General, who stated that youth were not the future of the IPU, but the present. Recognizing the success of the IPU youth movement since its inception and following the 2010 IPU Resolution on Youth participation in the democratic process, they called for efforts to be ramped up to enhance youth power in view of the resolution's 10th anniversary in 2020.

The young parliamentarians took stock of youth participation at the 141st Assembly, noting that 20.4 per cent of those registered to attend the Assembly were young MPs. Although that was slightly higher than last Assembly's proportion, more young men and women MPs were needed in all delegations to reach the minimum target of 25 per cent of young delegates at IPU Assemblies. The Forum elected Ms. R. Nikhil Khadse (India) as new Board member.

Reporting country updates, young MPs took stock of positive measures being taken around the world to enhance youth participation. That included the creation of new caucuses of young parliamentarians in a number of parliaments, lowering the ages to vote and to run for office, the introduction of legal provisions to cap financing of electoral campaigns, and levelling the playing field for youth in some countries.

The participants discussed from a youth perspective the theme of the General Debate of the 141st Assembly on strengthening international law. They called for greater youth responsiveness in efforts to uphold international law and human rights. They also discussed universal health coverage in view of the resolution under consideration at the 141st Assembly. They shared experiences on how to address health issues relevant to youth in the pursuit of universal health coverage. In preparation for the 142nd Assembly, the Forum appointed Mr. O. Al-Tabtabaee (Kuwait) and Ms. M. Tiendrébéogo (Burkina Faso) to prepare youth overview reports on the themes of the future draft resolutions, respectively on *Parliamentary strategies to strengthen peace and security against threats and conflicts resulting from climate-related disasters and their consequences* and *Mainstreaming digitalization and the circular economy to achieve the SDGs, particularly responsible consumption and production*.

Taking stock of recent IPU youth empowerment activities, the young parliamentarians commended the new training hubs and the mentorship café which took place during the Sixth Global Conference of Young Parliamentarians in Paraguay last September and called for these to continue at global and national levels. Looking ahead, they welcomed the news that the next IPU Conference of Young Parliamentarians would take place in Georgia in the late Spring of 2020.

The Forum held a special session on what made good youth policies. Emphasis was laid on the importance of genuine youth participation at all stages of the policy cycle, including in design, implementation, and monitoring and evaluation.

The Board of the Forum met on 14 October and its members discussed future plans. They agreed to focus the theme of the Seventh Global Conference of Young Parliamentarians on sharing experiences on youth policies. They also agreed to take the opportunity of the conference to mark Beijing +25 and explore the best means for the young generation of parliamentarians to contribute to advancing gender equality and empowerment of young women. Furthermore, they would discuss planning to support parliaments in reaching the youth participation targets recently adopted by the Forum. They explored ways to better use social media networks to network more broadly among young MPs and youth.